
 
 
 
 
Aan het College van Burgemeester en Wethouders  
gemeente Voorschoten, 
Postbus 393 
2250 AJ Voorschoten 
 
Aan de raadsleden van de Gemeente Voorschoten  
Postbus 393 
2250 AJ Voorschoten 
 
 

Voorschoten, 19 april 2019 
 
 
Betreft: Verzoek tot subsidie verstrekking 
 
 
Geacht College, Geachte raadsleden, 
 
 
In navolging op onze nota “Nota ontwikkeling HSV Adegeest 2019/2020”, die wij u 
gestuurd hebben, vragen wij uw aandacht voor het volgende; 
Zoals wij te kennen hebben gegeven in de voornoemde nota, heeft de  
Koninklijke Nederlandse Baseball en Softball Bond de eisen met betrekking tot de 
verlichting op speelvelden aangescherpt en wordt op naleving toegezien. 

Het gevolg van deze eis is dat de verlichting op het softbalveld van onze vereniging 
per 2019 is afgekeurd. De consequentie hiervan is dat op dit veld niet meer gespeeld 
of getraind mag worden.  

Gelet op de precaire situatie, heeft dit vergaande gevolgen voor het bestaan van 
onze vereniging. Deze gevolgen worden voornamelijk veroorzaakt door het verlies 
van leden en derving van inkomsten uit onze kantine. 
 
Om deze reden vragen wij u dringend om hulp door een subsidie te verstrekken voor 
het vernieuwen van de lichtinstallatie op ons softbalveld. 
 
Als onderbouwing van deze kosten sturen wij u een offerte opgesteld door de firma 
Strago (zie bijlage). 

In afwachting van een positief antwoord, verblijven wij met vriendelijke groet, 

Honk- en softball vereniging Adegeest 

mr. drs. R.O.C. Kervers  
Voorzitter 
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1. Inleiding 
 

Voor u ligt een nota over de ontwikkeling van Honk- en softbalvereniging 
Adegeest (verder HSVA) 2019/2020.  
Aanleiding voor deze nota is voortgekomen uit een lange periode van 
onzekerheid met betrekking tot de plannen voor het bouwen van een 
ondergrondse tunnel, als ontsluiting van de provinciale weg N206. 
Hierbij komt ook dat bij sportverenigingen op het Adegeestsportpark, een 
behoefte is aan uitbreiding van hun sportfaciliteiten waardoor mogelijk plannen 
gaan ontstaan over een herindeling van het sportpark Adegeest. 

 
Nu begonnen is met de bouw van de tunnel, is voor HSVA het noodzakelijk om, 
voor een lange termijn, plannen te ontwikkelen.  
Bij de ontwikkeling van deze plannen is zekerheid belangrijk en is daarom steun 
nodig van de gemeente Voorschoten. 
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HSVA in haar sportieve omgeving 
In 2017 heeft HSVA een forse ledengroei gehad en de verwachting is dat, gelet 
op de ontwikkelingen in de regio, in deze sportbranche het ledenaantal in 2019 
zal groeien. Een groot deel van de leden van HSVA komt uit Voorschoten, echter 
HSVA voorziet ook in een regionale behoefte. Dat Voorschoten beschikt over een 
Honk- en Softbalvereniging van formaat is in de regio bekend, reden waarom 
meer en meer leden zich aanmelden bij deze vereniging. 
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Het doel van deze nota is om in 2019/2020 te komen tot een verbeterde honk- en 
softbalaccommodatie in de gemeente Voorschoten. 

 
De positieve verwachting bij HSVA zorgt voor een uitbreiding van het aantal 
teams op verschillende niveaus en binnen verschillende leeftijdscategorieën.  
Dit biedt de leden de mogelijkheid om zich verder te ontwikkelen en te streven 
naar een hoger speelniveau.  

 
Door groei en de ontwikkeling van een lange termijnplanning, wil HSVA een 
bijdrage leveren aan de maatschappelijke en sociale verplichtingen die zij heeft, 
maar zij is niet in staat om dit zelfstandig te realiseren. Bovendien moet rekening 
worden gehouden met de wet- en regelgeving, van zowel de Overheid als van 
de Koninklijke Nederlandse Base- en Softbal Bond (KNBSB). In deze nota verzoekt 
HSVA om steun van de gemeente Voorschoten om de accommodatie 
structureel te verbeteren.  
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2. Visie 
 
HSVA wil een groeiende en bloeiende honk- en softbalvereniging zijn die midden 
in de samenleving staat.  
Met een open blik naar en respect voor haar omgeving en de maatschappij, wil 
zij een club zijn voor en door haar leden.  
Sportieve prestaties, sportief plezier en gezellige ontmoetingen zijn daarbij 
centraal.  
HSVA wil een koers bepalende vereniging zijn waar de ontwikkeling van de sport 
alle aandacht krijgt en ieder lid tot zijn recht komt. 
 
Voor HSVA is de sociale en maatschappelijke toegankelijkheid tot deze sport 
belangrijk en is voor gezinnen met een krappe beurs en ouderen, een 
doelstelling.  
Beweeggedrag en een gezonde en actieve leefstijl wordt gestimuleerd niet 
alleen door HSVA maar ook door het politiek spectrum waarbij HSVA aan diverse 
scholen en gemeentelijke sportactiviteiten meedoet. 
 
HSVA is voor Voorschoten een belangrijke samenwerkingspartner en met haar 
200 leden levert zij een bijdrage aan het sportieve welzijn in de gemeente in de 
meest positieve zin des woords.  
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3. Historie van de vereniging 
 
De Honk- en softbalvereniging Adegeest werd op 17 februari 1986 opgericht in 
Voorschoten.  Het terrein is door de Gemeente Voorschoten tegen een uiterst 
geringe huurprijs ter beschikking gesteld onder voorwaarden dat de vereniging 
het terrein en de accommodatie en het onderhoud daarvan voor eigen 
rekening zou nemen. Deze overeenkomst is vooral ingegeven door de plannen 
van de Rijnlandroute, waarvan jarenlang het idee was dat deze route over de 
sportvelden zou komen te liggen.  
 
Sinds de ingebruikneming van een voormalig terrein van de mountainbike cross 
vereniging, hebben de leden van HSVA alle werkzaamheden zelf, met eigen 
middelen, uitgevoerd om het geschikt te maken om er te kunnen spelen. 
Tweemaal sinds 1986 is de Gemeente bijgesprongen: eenmaal om de 
tweedehands portocabins aan te schaffen en te gebruiken als kleedkamers en 
eenmaal om een drainage- en lichtsysteem te realiseren. 
Omdat het onderhoud constante aandacht nodig heeft  is het onderhoud en 
het grootonderhoud van de velden uitbesteed aan Sportfondsen Voorschoten. 
Deze kosten, naast andere financiële verplichtingen, worden sinds 1986 
opgebracht uit de contributie van de leden van de verenging. 
 
De huidige kantine (een oude schaftkeet) met destijds kleed- en douchruimten is 
tweedehands, uit een boedel van een aannemer aangekocht en met eigen 
middelen bekostigd. 
De douches en kleedruimten zijn samengesteld uit semi permanente cabines, 
zgn. portocabines tegen vergoeding van kosten ter beschikking gesteld door het 
Ministerie van Rijkswaterstaat. 
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4. Huidige situatie HSVA  
 
Gekeken naar de honk- en softbal, is HSVA zich aan het ontwikkelen tot een 
belangrijke sportvereniging in de regio. Dit is merkbaar door de 
aantrekkingskracht en de groei van het ledenaantal in de afgelopen 2 jaar en 
verwacht wordt dat deze groei zal aanhouden. 
 
Honk- en softbal 
Honk- en softbal is een zomersport. In de rest van de wereld is honk- en softbal 
bekend onder naam "Baseball". Het is een van de meest beoefende sporten ter 
wereld. Vooral in de Verenigde Staten, Japan, het Caraïbisch gebied en grote 
delen van Azië is honkbal net zo populair als voetbal in Europa. In Europa is 
baseball een kleine sport. Het wordt in vrijwel alle landen gespeeld. Sportief 
gezien is Nederland een van de toonaangevende landen. 
Honkbal en Softbal wordt gespeeld op grasvelden met op speciale delen 
gravelbanen en gravelvlakken.  
Deze velden verschillen in maatvoering (zie bijlagen). 
 
De voorbereiding van de competitie begint in januari, HSVA huurt voor de 
voorbereiding sportzalen.  
Vanaf maart wordt buiten getraind en worden de oefenwedstrijden gespeeld. 
De honk- en softbalcompetitie loopt van april tot en met oktober.  
 
HSVA heeft 7 jeugdteams (ongeveer 80 jeugdleden) en 8 senioren teams 
(ongeveer 120 volwassen leden).  
De allerjongste leden (vanaf 6 jaar) spelen een speelsere variant van het honk- 
en softbal, genaamd beeball.  
Tussen de beeballers en de senioren zitten jeugdteams die een aangepaste 
versie spelen van het seniorenspel.  
Men kan denken aan bijvoorbeeld kortere speeltijden, kleinere afstand tussen de 
honken, werper mag niet onbeperkt gooien etc. 
 
HSVA heeft een recreatief slow pitch team bestaande uit ouders die vaak door 
hun kind(eren) enthousiast zijn geworden en uit oudere spelers die in het verleden 
honk- of softbal hebben gespeeld.  
 
Alle teams hebben trainers en coaches die, op vrijwillige basis, de teams 
coachen en begeleiden.  
HSVA heeft zowel prestatie- als recreatieve teams.  Meerdere spelers uit de eigen 
jeugdopleiding hebben zowel in de hoofdklasse als in het Nederlands 
Oranjeteam gespeeld of spelen er nog.  
Het heren softbal 1 team speelt landelijk op het hoogste niveau met 
tegenstanders uit o.a. Enschede.  
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Op het softbal veld is een lichtinstallatie beschikbaar. Onlangs is deze 
lichtinstallatie door de KNBSB echter afgekeurd. Door de afgekeurde 
lichtinstallatie op het softbalveld van HSVA, moeten zij nu uitwijken naar clubs in 
de regio om hun thuiswedstrijden te kunnen spelen. 
 
Honkbal wedstrijden kunnen, door het ontbreken van een lichtinstallatie op het 
honkbalveld van HSVA, alleen overdag op zaterdag en zondag worden 
gespeeld.  
Er zijn leden, die om die reden de voorkeur geven aan softbal omdat zij, na een 
werkdag, op vrijdagavond competitiewedstrijden kunnen spelen op het 
softbalveld.  
 
Op het veld van HSV Adegeest kunnen met een goedgekeurde lichtinstallatie 
twee wedstrijden achter elkaar  gespeeld worden (een om 19:00 uur en een om 
21:00 uur).   
 
Accommodatie 
HSVA heeft de beschikking over accommodaties die in een slechte staat 
verkeren. 
Eén honkbalveld en één softbalveld, dat ook gebruikt wordt door de jongste 
spelers, die in een beeball team zijn ingedeeld.  
 
Voor de huisvesting heeft de vereniging, een kantine en 3 kleedkamers en 1 
kleedkamer voor de scheidsrechters.  
Daarnaast heeft de vereniging de beschikking over 2 zeecontainers voor het 
herbergen van materiaal, nodig voor veldonderhoud. 
 
De velden zijn van aanvaardbare kwaliteit en worden onderhouden door eigen 
leden. Alle zaken die met groot materieel gedaan moeten worden als maaien, 
bezanden en vertidraineren worden op dit moment ingekocht bij Sportfondsen 
Voorschoten.  
 
De dug-outs op de velden, met name op het honkbalveld, voldoen niet aan 
veiligheidseisen. 
 
Het softbalveld is voorzien van een lichtinstallatie. Deze wordt gebruikt voor 
avondwedstrijden en om in de avonduren te trainen. De KNBSB heeft de 
lichtinstallatie vorig jaar afgekeurd waardoor het gebruik van de velden in de 
avonduren voor competitiewedstrijden niet is toegestaan.  
 
Het afkeuren van de lichtinstallatie betekent dat alle HSVA softbalteams in de 
avonduren in het voor- en naseizoen niet thuis kunnen spelen. Wat tot gevolg 
heeft dat HSVA buiten een derving aan kantine-inkomsten ook te maken zal 
krijgen met extra kosten (huren van velden). 
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Oudere spelers kiezen er regelmatig voor om in de avonduren te spelen zodat ze 
het weekend vrij hebben voor het gezin. 
Daarnaast kan het zijn dat leden hun lidmaatschap opzeggen als deze situatie 
niet verbeterd om elders in de regio te spelen, waar zij in de avonduren wel op 
een door de KNBSB goedgekeurd verlicht veld kunnen spelen.   
 
De velden worden voor onze trainingen gebruikt.  
 
Jaarlijks maakt ook schoolsport  gebruik van onze velden.  
Er worden o.a. Honk- en/of softbal clinics gegeven aan schoolklassen, bedrijven, 
kinderpartijtjes of aan sportverenigingen om ons heen (bijv. Forescate Hockey 
Dames 1 en i.s.m. de rendierenloop van voorschoten 97 atletiek). 
 
De kantine is voorzien van een bestuurskamer, 2 toiletten, een urinoir, een bar en 
een keuken met de benodigde opslagruimte.  
De staat van de kantine is slecht, reden waarom de kantine aan de binnen- en 
buitenzijde in 2017 is opgeknapt waardoor het aanzien tijdelijk is verbeterd.  
Met nadruk gaat het hier om het aanzien, omdat de technische staat van de 
kantine zeer slecht is.   
Zo is er houtrot geconstateerd bij kozijnen, ramen en deuren en dakranden.  
De algehele conditie gaat snel achteruit.  
 
De kantine is in 1987 neergezet voor een periode van maximaal 10 jaar. Mede 
door de plannen rond de Rijnlandroute doet deze kantine al meer dan 30 jaar 
dienst, echter met het oog op de eisen aan bouw, hygiëne en veiligheid is dit 
niet langer verantwoord. 
Om die reden heeft het bestuur besloten om alleen de noodzakelijke reparaties 
uit te (laten) voeren.  
 
De kleedkamers (portocabins) en de opslag van terreinmateriaal (40 Ft 
containers) zijn losse units.  
De vloeren in de kleedkamers zakken door (rottingsproces), het sanitair is slecht 
en de douches zijn niet meer van deze tijd.  
 
Dit is dan ook de reden dat met ingang van 2019 de leden van HSV Adegeest en 
de bezoekers aan HSV Adegeest geen gebruik meer kunnen maken van de 
douches.  
 
Hang en sluitwerk van de kleedkamers voldoen niet meer aan veiligheidseisen en 
zijn sterk verroest. 
De  deuren van de 40 Ft containers zijn ernstig verroest en door slecht hang- en 
sluitwerk gaan deuren bijna niet meer open.  
Daarnaast staan de wanden op instorten door roestvorming.  
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Samenvatting: 
1. Constructief is de kantine zeer slecht vanwege verouderde bouwdelen 

(wanden dak en kozijnen).  
2. De kleed- en doucheruimten, in de huidige staat, voldoen niet aan de 

huidige eisen op het gebied van hygiëne en de eisen van de KNBSB. 
3. De veldverlichting van het softbalveld van HSVA voldoet niet aan de 

huidige eisen van de KNBSB. De gasontladingslampen geven 
onvoldoende verlichting om de veiligheid van de spelers te waarborgen. 
Bovendien is het hebben van gasontladingslampen anno 2019 
milieutechnisch niet te rijmen met het huidige gewenste milieu- en 
energiezuinige beleid dat de Overheid voorstaat. 

4. Het geleverde elektriciteitsvermogen, door het energiebedrijf, is 
ontoereikend en heeft het maximale vermogen bereikt. 
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5. Gewenste situatie 
 

HSVA verlangt de zekerheid dat zij de huidige locatie voor langere tijd kan blijven 
gebruiken, zodat een lange termijn ontwikkeling tot stand kan komen. 
Verder is een significante verbetering van accommodatie (verlichting, 
kleedruimten, kantine en terrein) noodzakelijk.  
 
HSVA pleit voor een multifunctioneel clubgebouw waar meerdere verenigingen 
gebruik van kunnen maken.  
Daarnaast zoekt HSVA samenwerking met andere verenigingen en hebben al 
gesprekken plaatsgevonden met de lokale tafeltennisvereniging om te kijken 
naar de mogelijkheden en het creëren van een synergie tussen beide 
verenigingen. 
Ook kleinere verenigingen zouden wij  de mogelijkheid kunnen bieden om 
gebruik te maken van het HSVA clubgebouw. Voorbeelden uit het verleden 
hiervan zijn verhuur aan modelsmalspoorvereniging, verhuur van de kantine voor 
overblijf mogelijkheden voor basisschoolkinderen, zoals destijds met de 
verbouwing van BS Het Kompas. Jaarlijks vinden op het terrein van HSVA de 
schoolsportdagen plaats (deelname circa 100 kinderen). 
 
Onze velden zijn uitermate geschikt voor dagelijks overdag gymnastiek en sport 
gebruik door basisscholen uit Voorschoten. HSVA is voornemens om hierover 
gesprekken te voeren met leraren LO van de omringende basisscholen. 
HSVA is in staat scholen te begeleiden, om ook de Honk- of Softbal sport te 
spelen, zoals er een samenwerking is met de British School in the Netherlands in 
Voorschoten.  
Het bovenstaande heeft een tweeledig effect:  
Het streven naar optimaal gebruik van de velden en mogelijke uitbreiding van 
het ledenaantal van HSVA. 
 
Honk- en softbal zijn zomersporten en de velden zijn van april tot en met 
september, met een uitloop naar oktober, alsmede het clubgebouw, in de 
avonduren en in het weekend in gebruik. Tijdens de zomerstop streeft HSVA 
ernaar om, in samenwerking met omliggende verenigingen o.a. 
zomersportdagen en jeugdkampen te organiseren. De Gemeente Voorschoten 
vervult hierin dan een spilfunctie. 
Uiteraard op stille momenten (b.v. dagelijks overdag), kunnen andere 
verenigingen, in goede samenwerking, gebruik maken van de aanwezige 
faciliteiten. 
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Concreet ziet de gewenste situatie er als volgt uit: 
1. De contacten met sport- en andere verenigingen lokaal en in de regio 

verder te intensiveren en te praten over samenwerking. Waarbij HSVA 
graag de speelfunctie wilt vervullen. 

2. Contacten met basisscholen en andere verenigingen over deelgebruik 
van de accommodaties intensiveren. 

3. Verbeteren van de huidige sportfaciliteiten en accommodatie zoals: 
a. het vervangen van de kantine door een gebouw met een 

duurzame oplossing; 
b. het vervangen van de kleed- en douche ruimten, geïntegreerd in 

één nieuw gebouw; 
c. het vervangen van de verlichting op het softbalveld voor LED 

verlichting. 
4. Uitbreiding/verhoging van het nu geleverde elektriciteitsvermogen, voor 

de capaciteit van de veldverlichting, verwarming  keuken, douches etc., 
waardoor de externe gastank en gebruik van Primagas (butaangas) 
vermeden kan worden. 
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5. Wat biedt HSVA  
 

HSVA biedt de gemeente Voorschoten een belangrijke bijdrage op het gebied 
van sport en bewegen voor scholen, evenementen en inwoners.  
Het behoud van deze vereniging voldoet aan de nadrukkelijke wens van de 
gemeente om het maatschappelijke en sociaal belang als één van de primaire 
doelstellingen te hebben. 
 
Met een verbetering van de locatie en door haar faciliteiten multifunctioneel te 
maken, heeft HSVA de mogelijkheid om meer te kunnen bieden aan haar 
inwoners, verenigingen en zodoende aan de gemeente Voorschoten. 
 
Inpassing in beleidslijnen gemeente 

 Verbeteren van de accommodatie en velden van HSVA, past in langere 
termijn ontwikkeling van Sportpark Adegeest en zou gezien kunnen 
worden als eerste fase. 

 Nadere samenwerking en gezamenlijk gebruik van een nieuwe 
accommodatie (kleedkamers & kantine) met andere 
sportenverenigingen. 

 Intensiever gebruik van velden door andere doelgroepen (schoolsport en 
clinics) past in de lijn van vergroten van samenwerking binnen de 
sportverenigingen in de gemeente. 
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6. Sterkte-zwakteanalyse van HSVA 
 

Sterktes 
 Samenwerking en bereidheid van clubleden 
 Goede bestuurlijke organisatie 
 Aandacht voor jeugd met sport en spel 
 Goede sportontwikkeling 
 Betrokken bij gebeurtenissen in Voorschoten 
 
Zwaktes 
 Beperkte financiën 
 Slechte tot afgekeurde accommodatie 
 
Kansen 
 Groei 
 Regionale spilfunctie Voorschoten 
 Heren Softbal 1 team Hoofdklasse 
 Onderdak andere verenigingen 
 Uitbouwen dwars verbanden 
 Kansen voor basisscholen 
 
Bedreigingen 
 Uitbreidingsbehoefte van sportverenigingen op sportpark Adegeest 
 Onduidelijkheid  met betrekking tot een revisie van het sportpark Adegeest 
 Afgekeurde veldverlichting 
 Verlies van leden voor HSVA 
 Beëindiging van de honk- en softbalsport in Voorschoten 
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Bijlage 1 

 
Afmetingen Honkbalveld 
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Bijlage 2 

 
Afmetingen Softbalveld 

 




